

たのしく
おもしろく
美しく



Japanese paper

モリサの和紙は
大切なものを贈る心に
寄り添います。

日本三大和紙のひとつであり千年の歴史をもつ土佐和紙。伝統の土佐手漉き和紙の技を機械化し、様々な加工を兼ね合わせて、機能やデザイン性に富んだ新しい和紙作りをしています。



株式会社モリサ

〒781-1102 高知県土佐市高岡町乙218-1

Morisa Corporation

218-1 Otsu, Takaoka-cho, Tosa City,
Kochi Prefecture, 781-1102, Japan

Mail : info@morisa.jp

WEB : <https://www.morisa.jp>



和紙づくりの歴史は、200年以上遡る江戸後期に紙漉きが始まりました。紙漉きを生業としてきた森澤家の9代目が、販促用ポケットティッシュの加工を主な事業として株式会社モリサを設立。昭和62年に再び和紙製造に着手しました。現在は、和モダンや懐古的な文化風潮をくみ取り、きめ細やかな製品作りをしています。紙製品の開発・生産を通じて、生活を美しく彩ることを目標に「創造と挑戦」で新しい未来を切り拓いていきます。

The history of washi-making dates back more than 200 years to the late Edo period (1603-1868), when papermaking began. The ninth generation of the Morisawa family, who had been making paper for a living, established Morisa Co., Ltd. with the main business of processing pocket tissues for sales promotion. In 1987, the company again began manufacturing Japanese paper. Currently, the company is making finely-tuned products, taking in the cultural trends of Japanese modernity and nostalgia. Through the development and production of paper products, we will open up a new future with "creation and challenge" with the goal of making life more beautiful and colorful.

L'histoire de la fabrication du washi remonte à plus de 200 ans, à la fin de la période Edo. La neuvième génération de la famille Morisawa, qui vivait de la fabrication du papier, a créé Morisa Co Ltd avec pour activité principale le traitement des mouchoirs de poche promotionnels. En 1987, l'entreprise a recommencé à fabriquer du papier japonais. Aujourd'hui, l'entreprise fabrique des produits finement élaborés, en phase avec les tendances culturelles modernes et nostalgiques du Japon. Grâce au développement et à la production de produits en papier, nous voulons rendre la vie plus belle et plus colorée, et ouvrir un nouvel avenir avec "créativité et défi".



Morisa's Washi paper
to the heart of giving a precious gift.

Tosa washi is one of three major washi production areas and has a thousand-year history. We are making new washi with rich functionality and design by mechanizing the traditional Tosa handmade washi techniques and combining them with various processes.

Le papier japonais de Morisa est
Elle est proche de l'idée d'offrir quelque
chose de précieux.

Le washi Tosa est l'un des trois papiers Yamato du Japon et a une histoire millénaire. La technique traditionnelle du washi fait à la main à Tosa a été mécanisée et et en le combinant avec divers procédés pour créer un nouveau type de washi aux fonctionnalités et au design riches. L'entreprise fabrique de nouveaux washi aux fonctionnalités et au design riches.



1/



2/



3/



4/



5/

伝統和柄といわれ

It is said to be a traditional Japanese pattern. / Il s'agirait d'un motif traditionnel japonais.

古くから愛されてきた和柄には柄の成り立ちやモチーフなどから縁起の良い意味や願いが込められているものがたくさんあります。意味・いわれを知り選ぶことで、贈る想いがいっそう伝わりやすくなります。

[ダイア柄]

「ダイア」はダイヤモンドの結晶ときらめきを表現した新柄です。ダイヤモンドの強く美しい輝きが、手にする者を守り、幸運に導きますようにと願いを込めています。

Japanese patterns have been loved since ancient times, and many of them have auspicious meanings and wishes based on their origins and motifs. By knowing the meanings and meanings of these patterns, it will be easier to convey the feelings of the recipient.

[Diamond Pattern]

"Diamond" is a new pattern that expresses the crystals and sparkles of diamonds. We wish that it will shine with strength and beauty like a diamond, and that it will bring you good luck.

Les motifs japonais sont appréciés depuis l'Antiquité, et nombre d'entre eux ont des significations et des souhaits de bon augure en fonction de leurs origines et de leurs motifs. En connaissant le sens et la signification de ces motifs, il est plus facile de transmettre les sentiments du destinataire.

[Motif de diamant]

"Diamonds" est un nouveau motif qui représente les cristaux et les éclats des diamants. Il souhaite la force, la beauté et la chance comme un diamant.

1 テーブルマット
Table mat / tapis de table

2 落水パネル Peta
Falling water paper panel 'peta' /
Panneau de papier fait de chutes d'eau 'peta'

3 おりがみランプ
Origami Lamp / Lampe origami

4 Kamination File
Washi clear file /
Classeur transparent Washi

5 eco・ふくろつつみ
Wrapping paper in a bag /
Papier d'emballage dans un sac